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Krobia, dnia 9 stycznia 2018 r. 
 

 
                                         P R O T O K Ó Ł    Nr   XXXIX/2017 
 
                                   z   XXXIX sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

w dniu  20 grudnia 2018 r. w ZSOiZ w Krobi     
========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    15.00 
                   godzina zakończenia:    18.30  
                    Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15.    
 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  
              ====================== 
     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   
     2.   Listwoń Michał               - Z-ca Burmistrza. 
     3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   4.   Magdalena Kurzawska    - radca prawny. 
                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  
                   6.   Zaproszeni goście.                    
                     
Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Łukasz Kubiak. 
 

Porządek obrad sesji :   
1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                       

w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a)  zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia                           
28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 
Krobia  na lata 2017 - 2028,                                                                                                   
b)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017,                                                             
c)  Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na 
lata 2018 – 2022,                                                                                                                                
d)  powierzenia Miastu Leszno zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej,           
e) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków,                                                                                                                           
f)   przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru położonego przy ulicy Adama Mickiewicza w Krobi,                                                                 
g)   wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
nieruchomości niezabudowanej położonej w Kuczynie,                                                                           
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h) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Pudliszkach,                                                                      
i)  nadania nazwy ulicy,                                                                                                                             
j)  przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2018 rok,                                                                                   
k)  zatwierdzenia   planu   pracy   Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej   w  Krobi                              
na 2018 rok,                                                                                                                                                  
l) zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej 
będzie przysługiwała dieta,                                                                                                                                        
ł)  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na lata 2018 - 2028,                                    
m)   uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018, 
n) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku  budżetowego 2017,  
określenia terminów wydatków oraz ustalenia  planu finansowego tych wydatków. 

         9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

      10.  Wolne głosy i wnioski. 

      11.  Zakończenie. 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   
Przewodniczący Rady powitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz pozostałych 
zaproszonych gości.    
Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego 
sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   

 

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
     Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  

Burmistrza zgłosił wniosek o uzupełninie porządku obrad sesji o rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków, jako pkt 8e),  

      oraz o wycofanie z porządku obrad sesji uchwały w sprawie w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Krobi                                   
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,                                                                          
Skarbnik Gminy zgłosił wniosek o uzupełninie porządku obrad sesji o rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku                 
budżetowego 2017,  określenia terminów wydatków oraz ustalenia  planu finansowego tych 
wydatków, jako pkt 8n).      

      Wniosek o uzupełninie porządku obrad sesji o  punkt 8e) przyjęto jednomyślnie, głosowało 
15 radnych.  

      Wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji o  punkt 8e) przyjęto jednomyślnie, głosowało 
15 radnych.  

      Wniosek o uzupełninie porządku obrad sesji o punkt 8n) przyjęto jednomyślnie, głosowało 
15 radnych. 

      Porządek obrad po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.                                          
Pierwotny porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.  
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      Ad. 3 Przyjęcie protokołu  z XXXVIII sesji.    
      Protokół z XXXVIII sesji przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych.  
       
     Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 
     Burmistrz : wpłynęła odpowiedz  Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  

Oddział w Lesznie dot. niszczenia cieku wodnego przez bobry. Wpłynęła odpowiedź 
Starostwa Powiatowego w Gostyniu na interpelacje radnego M. Dudy dot. obniżenia 
krawężnika przy przejściu na ul. Jutrosińskiej oraz radnej G. Skrobały dot. usunięcia 
wiatrołomów.   

     Do Starostwa Powiatowego w Gostyniu skierowano interpelację radnego L. Bema odnośnie 
przesunięcia lustra na ul. Kobylińskiej, natomiast interpelację radnej P. Wajnert skierowano 
do  WZDW Rejon Dróg Wojewódzkich w Kościnie w sprawie wykonania przejścia dla 
pieszych  na ul. Powst. Wlkp. w Krobi.      

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 
     R. Szulc : sprawa dotyczy lampy fotowoltaicznej zamontowanej przy drodze Krobia – 

Potarzyca na wysokości posesji p. Pazołów. Mieszkańcy zgłaszają, iż w godzinach rannych 
w ogóle lampa ta nie świeci, a popołudniu tylko od 16 do 18-tej.  Miała ona  służyć przede 
wszystkim dla bezpieczeństwa dzieci kierujących się do przystanku autobusowego                                        
w godzinach rannych. Uważam, że powinna ona funkcjonować w taki sposób aby było to                  
z korzyścią dla zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców.       

     J. Gałęzewski : sprawa dotyczy urządzeń świetlnych na drodze wojewódzkiej nr 434                          
i powiatowej Krobia – Pudliszki. Proszę o zwrócenie się do zarządców tych dróg o 
dokonanie przeglądu, serwisu lub naprawy oświetlenia, uregulowanie szczególnie znaków 
pulsujących.  Poza terenem gminy sytuacja jest najgorsza, a powinny one funkcjonować 
prawidłowo.    

     K. Perdon : oświetlanie to jest nieprawidłowe, dziwnie działające na drodze powiatowej, 
ponieważ wracając z pracy światła pulsują co oznacza, że ktoś przechodził, 500 m przed i za 
nie widać żadnej postaci, a światła dalej pulsują.    

     J. Mikołajczak : zakrzaczenia przy drodze Rogowo – Grabinowo są tak rozrośnięte, że 
uszkadzają pojazdy przemieszczające się na tym odcinku drogi.  Proszę o skierowanie do 
zarządcy drogi o ich wycinkę, ponieważ zagrażają bezpieczeństwu.  

     D. Szpruta : sprawa dotyczy drogi nr 434, miały być przycięte drzewa suche drzewa na 
odcinku do Przyborowa. Dotychczas nie podjęto żadnych działań w tym zakresie, proszę o 
ponowienie sprawy.  

     M. Duda : sprawa dotyczy także drogi powiatowej, utrzymania drogi w kierunku Pępowa.             
W nadanym czasie wystąpiło bardzo duże oblodzenie na tym odcinku drogi, zagrażające 
poruszającym się pojazdom. Gmina w zakresie posypywanie jezdni solą nie przejęła tego 
zadania, powiat też nie. Posypywanie łuków przez powiat, to działanie, które minimalizuje 
ryzyko wypadku tylko w tym miejscu, natomiast na drodze z Pępowa do Krobi pojazdy 
poruszały się z minimalną prędkością. Uważam, że należy podjąć działania aby ten zakres  
utrzymania dróg powiatowych rozszerzyć na odcinki proste. W tym dniu wielu moich 
współpracowników szkoły pokonywały właśnie ten odcinek drogi w bardzo długim czasie                      
i zagrożeniu.   Proszę o podjęcie starań aby bezpieczeństwo mieszkańców w takich 
niebezpiecznych sytuacjach było zapewnione posypując nie tylko łuki dróg.        

     G. Skrobała : 1. Proszę aby w Nieparcie naprzeciw kościoła na zakręcie wykonano obcięcia 
gałęzi wierzby płączącej. Wielkość tego drzewa zasłania widoczność jadącym na tym 
odcinku pojazdom i proszę o skierowanie mojej sprawy do zarządcy tej drogi.    
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     2. Na granicy miedzy  Niepartem a Gogolewem jest tablica informująca, że zaczyna się 
miejscowość Gogolewo umieszczona na dwóch słupkach. Prawdopodobnie wiatr przesunął 
ją w kierunku ziemi dlatego zwracam się o ustawienie jej prawidłowo.  

       
     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                        

w okresie międzysesyjnym. 
22.11 – uczestniczyłem w uroczystości z okazji Św. Cecylii – patronki śpiewaków  
na zaproszenie Towarzystwa Śpiewu Harmonia oraz Liturgicznego Zespołu Śpiewaczego  
w Krobi. 

23.11 - odbyło się I posiedzenie Komisji Budżetu w celu wydania opinii do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2018-2028 oraz do projekt 
Uchwały Budżetowej Gminy Krobia na rok 2018. 

24.11 – wraz z radnymi: Jerzym Gałęzewskim oraz Leszkiem Włodarczykiem 
uczestniczyliśmy w jubileuszu 60-lecia KGW Pudliszki. 

29.11 - odbyło się II posiedzenie Komisji Budżetu w celu wydania opinii do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2018-2028 oraz do projekt 
Uchwały Budżetowej Gminy Krobia na rok 2018. 
30.11 – odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w celu realizacji planu pracy komisji za 
2017 rok. 
5.12 – uczestniczyłem w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Unia 
Gospodarcza Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej 
Przedsiębiorczości.  

6.12 - odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w celu realizacji planu pracy komisji za 
2017 rok. 
12.12 – uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym Gminnego Koła Hodowców i 
Producentów Bydła w Krobi.                                                                                                                       
18.12 - odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu wydania opinii 
do projektów uchwał na 39. sesję Rady Miejskiej w Krobi.                                                                  
18.12 - odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi w celu 
analizy projektów uchwał na 39. sesję Rady Miejskiej w Krobi i omówienia spraw 
bieżących.                                                                                                                                              
18.12 - odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w celu analizy projektów uchwał na 39. 
sesję Rady Miejskiej w Krobi.                                                                                                                    
18.12 – odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu wydania opinii 
do projektów uchwał na 39. sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Krobi, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.          
Przewodniczący Rady : jakie sprawy ustalono na spotkaniu Komunalnego                               
Związku  Gmin Regionu Leszczyńskiego?                                                                                                                       
Burmistrz : nie ustalono przewyższenia stawek za odbiór odpadów w roku 2018, natomiast 
w następnych latach taka sytuacja może zaistnieć.  Spowodowane to będzie wzrostem 
składek do Urzędu Marszałkowskiego oraz opłat za odbieranie śmieci.  
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Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
a) zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia                           
28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 
Krobia  na lata 2017 – 2028. 
Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu 
przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem: komisja obradowała w dniu 18 i 20.12.2017 r.                   
i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
Uchwałę Nr XXXIX/339/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia  28 grudnia 2016 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Krobia  na lata 2017 – 
2028; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

b) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017. 
Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu 
przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem: komisja obradowała w dniu 18 i 20.12.2017 r.                  
i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
Uchwałę Nr XXXIX/340/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r.                              
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017; przyjęto jednomyślnie, 
głosowało 15 radnych. 
 

c) Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia 
na lata 2018 – 2022.   
Projekt uchwały i uzasadnienie  przedstawiła Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów                     
O. Pawlaczyk.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała: komisja obradowała                  
w dniu 18.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/341/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 
2018 – 2022; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

d) powierzenia Miastu Leszno zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Kierownik MGOPS A. Krzyżostaniak. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała: komisja obradowała                  
w dniu 18.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/342/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
powierzenia Miastu Leszno zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej; przyjęto 
jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

e) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków.  
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego                                 
M. Krzyżostaniak.                                                                                                              
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała                  
w dniu 20.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
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Uchwałę Nr XXXIX/343/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków; 
przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego przy ulicy Adama Mickiewicza w Krobi. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego  
M. Krzyżostaniak.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała                  
w dniu 20.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/344/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego przy ulicy Adama Mickiewicza w Krobi; przyjęto jednomyślnie, 
głosowało15 radnych. 

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa nieruchomości niezabudowanej położonej w Kuczynie. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego                                 
M. Krzyżostaniak.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała                  
w dniu 20.01.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/345/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
nieruchomości niezabudowanej położonej w Kuczynie; przyjęto jednomyślnie, głosowało   
15 radnych. 
 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa nieruchomości niezabudowanych położonych w Pudliszkach. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego                                 
M. Krzyżostaniak.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała                  
w dniu 20.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/346/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Pudliszkach; przyjęto jednomyślnie, 
głosowało15 radnych. 
 

i) nadania nazwy ulicy. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego                                 
M. Krzyżostaniak.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała                  
w dniu 28.12.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Uchwałę Nr XXXIX/347/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
nadania nazwy ulicy; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

j) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2018 rok.. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej.   
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Uchwałę Nr XXXIX/348/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2017 rok.; przyjęto jednomyślnie, 
głosowało15 radnych. 
 

k) zatwierdzenia   planu   pracy   Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej   w  Krobi                              
na 2018 rok.  
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Duda.  
Uchwałę Nr XXXIX/349/2016 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
zatwierdzenia   planu   pracy   Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej   w  Krobi                              
na 2018 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

l) zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej 
będzie przysługiwała dieta. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D.Walczak.  
Uchwałę Nr XXXIX/350/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie 
przysługiwała dieta; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

ł) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2018 – 2028.  
Skarbnik Gminy D. Walczak przedstawił : 
- Zarządzenie Nr 118/2017 Burmistrza Krobi z dnia 8.11.2017 r. w sprawie przyjęcia 
projektu Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 
2018-2028, stanowiące załącznik nr 4 do protokołu, 
- Opinię RIO w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Krobia – Uchwała SO-0957/3/10/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 listopada 2017 r., stanowiącą załącznik                                       
nr 5 do protokołu,  
- autopoprawkę do projektu uchwały, stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 29.11.2017 r.                         
i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.    
Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto większością głosów,  14 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert) 
głosowało 15 radnych. 
Uchwałę Nr XXXIX/351/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2018 – 2028 przyjęto większością 
głosów,  14 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert), głosowało 15 radnych. 
 

m) uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018.  
Przewodniczący Rady przedstawił zapisy § 12 uchwały Nr LII/425/2010 Rady Miejskiej                   
w Krobi z dnia 28 czerwca 2010  r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Gminy Krobia  dotyczące uchwalania budżetu.  
 

1) przedstawienie zarządzenia  
Skarbnik Gminy przedstawił : 
Zarządzenie Nr 119/2016 Burmistrza Krobi z dnia 8.11.2017 r. w sprawie przyjęcia projektu 
uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018, stanowiące załącznik nr 7  do protokołu.   
2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
Skarbnik Gminy przedstawił:  
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- Opinię RIO w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu gminy Krobia na 2017 rok – 
Uchwała SO-0952/3/10/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby w Poznaniu                     
z dnia 16 listopada 2017 r., stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu oraz pinię RIO w 
sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Krobia deficytu  
budżetu roku 2018– Uchwała SO-0951/D/10/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby w Poznaniu z dnia 16 listopada 2017 r., stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu.   
3)  przedstawienie opinii komisji Rady Miejskiej 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański przedstawił opinię                   
ws. projektu uchwały budżetowej Gminy Krobia na 2018 rok, stanowiącą załącznik nr 10                  
do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała przedstawiła opinię              
w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018, stanowiąca załącznik 
nr 11 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Duda przedstawił opinię o Projekcie Uchwały 
Budżetowej Gminy Krobia na 2018 rok oraz o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Krobia na lata 2016-2025, stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem przedstawił opinię w sprawie projektu budżetu 
Gminy Krobia na rok 2016, stanowiącą załącznik nr 13 do protokołu.  
 

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie wniosków nieuwzględnionych                 
w projekcie budżetu. 
Burmistrz : relacja dochodów Gminy w stosunku do możliwości wydatkowania środków na 
realizację zdań to dla wszystkich sprawa jest dość jasna, że potrzeby mieszkańców znacznie 
przekraczają możliwość środków jakie są w budżecie.  Sama praca nad budżetem 
sprowadza się w dużej części do selekcji tego co jest możliwe do zrealizowania w jednym 
roku budżetowym. Stąd wszystkie potrzeby przedsięwzięć, które są słuszne, racjonalne, 
wnioskowane przez mieszkańców nie mogą się w tym budżecie znaleźć. Oczywiści, że one 
nie znikają, te wszystkie wnioski są i rozpatrywane są przy projektowaniu kolejnych 
budżetów.  Nie wszystkie przedsięwzięcia wchodzące w  skład budżetu są zrealizowane,                   
a szereg też w ciągu roku dodatkowo jest ujmowanych, te które w pierwszym etapie                       
z przyczyn braku środków finansowych nie zostały przewidziane do realizacji.  Oczywiście 
w trakcie roku budżetowego wiele zadań będzie dyskutowanych do wykonania, przesunięć 
w planie finansowym, bądź rozdysponowanie nadwyżki finansowej.  Do tej pory dążyliśmy 
do zrównoważenia budżetu, środki finansowe wydane nie przekraczały dochodów Gminy. 
W tej chwili biorąc pod uwagę potencjalne zamiary ubiegania się o środki zewnętrzne                    
w projekcie budżetu ujęto wydatki na zadnia, jakie spowodują deficyt budżetowy. 
Powstanie taka sytuacja, jeżeli będziemy skutecznie ubiegać się o takie środki finansowe                  
i nasz samorząd będzie porównany z innymi gminami w taki sposób, że znajdziemy się                    
w grupie zwiększonych finansów.  Doświadczenie uczy, że nie można założyć, że takie 
stanowisko wystąpi, już mamy przykład dotyczący przebudowy dróg lokalnych, który 
wniosek jest daleko na liście możliwości dofinansowania. Biorąc wielkość środków 
przeznaczonych na ten cel i wysokość inwestycji na wykonanie łącznika ul. Kobylińskiej                 
z ul. Polną możliwe że większość środków zostanie uwolnionych. Będziemy starali się                      
i składali wnioski, lecz czas pokaże jak będzie się to przekładało na  budżet, zmniejszając 
deficyt budżetowy, czy  będziemy przeznaczać środki na inne cele  i to będzie decyzja 
państwa radnych. W mojej ocenie powinniśmy zachować dotychczasowe dążenie aby 
równoważyć budżet w ciągu roku. Od początku 2017 roku zakładaliśmy deficyt budżetowy, 
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dyskutowaliśmy o nim, natomiast nie wystąpił i na koniec roku budżet po stronie wydatków 
jest mniejszy niż po stronie dochodów.              
 

5) przedstawienie autopoprawek Burmistrza 
Skarbnik Gminy przedstawił autopoprawki do projektu budżetu Gminy Krobia na rok 2018, 
stanowiące załącznik nr 14 do protokołu.  
Skarbnik :  

6) dyskusja  

Przewodniczący Rady : radni będą głosować nad przedstawionym projektem budżetu 
dlatego pragnę aby kilka słów o tym padło, z perspektywy nas radnych.  Zastanawiam się co 
by musiał zrobić radny żeby tego budżetu nie poprzeć, żeby za nic nie zagłosować.                         
Po pierwsze mógłby za nim nie zagłosować jeśli nie byłby to budżet proinwestycyjny, 
gdybyśmy nie zwracali uwagi, nie złożyli środków finansowych na inwestycje w wielu 
dziedzinach naszego samorządu. Ale tak się nie dzieje, więc taki argument radnego nie 
może wystąpic. Po drugie, taki radny mógłby za budżetem nie zagłosować, jeżeli nie byłby 
to budżet bezpieczny pod względem wskaźników obsługi zadłużenia. Pan Skarbnik 
przedstawił wskaźnik 4 % jest trzykrotnie mniejszy niż dopuszczalny pułap. Ten argument 
też odpada ponieważ nie zwiększamy zadłużenia a od 2013 roku 4,2 mln to zadłużenie 
zmalało. Po trzecie taki radnym mógłby nie zagłosować za tym projektem budżetu kiedy 
byłby konflikt pomiędzy Komisją Budżetu a Burmistrzem, a tak się nie dzieję. Wspólnie 
wypracowano treść brzmienia autopoprawki i komisje, które złożyły wnioski do Komisji 
Budżetu w większości spotkały się z pozytywnym odzewem, czyli ten argument także 
odpada. Tak można by jeszcze wiele wymieniać i przytoczyć ranking Rzeczpospolitej dot. 
oceny funkcjonowania naszego samorządu za ubiegły rok 2017 zajmując  5. miejsce, jako 
najlepsza gmina miejsko-wiejska w Wielkopolsce.   Taki radny mógłby nie zagłosować za 
budżetem nie popierać działań samorządu  jeśli bylibyśmy na 500. miejscu, a tak się nie 
dzieje. Takie pytanie retoryczne sobie stawiam, też jako radny, co by mogłoby się stać aby 
tego budżetu nie poprzeć.           

7) głosowanie autopoprawek oraz uchwały po zmianach. 

Autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018 przyjęto 
większością głosów,  14 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert), głosowało 15 radnych. 
 
Uchwałę Nr XXXIX/352/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r.                        
w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2018 przyjęto większością głosów,  
14 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert), głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący Rady : budżet na rok 2018 został przyjęty. Składam gratulacje dla nas 
wszystkich ponieważ jesteśmy autorami tego budżetu, którzy wykorzystali czas aby swoje 
uwagi, wnioski złożyć do urzędu. Dziękuję wszystkim radnym  za prace nad 
projektowaniem tego budżetu, panu burmistrzowi i pracownikom urzędu za jego 
przygotowanie. Także dziękuję wszystkim sołtysom, kierownikom, dyrektorom jednostek 
organizacyjnych za swój wkład, dzięki któremu  efekt jest taki, że Rada Miejska w 
zdecydowanej większości zaakceptowała tą pracę, którą Państwo w ostatnich  tygodniach 
przygotowywali. Mam nadzieję, że ten budżet przez tą radę  w niepełnym wymiarze 
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pełnych 12 miesięcy przeszłego roku będzie  maksymalnie  zrealizowany przez organ 
wykonawczy przy ocenie Rady Miejskiej w Krobi. Gratuluję i dziękuję, jest to sukces, 
święto samorządu, budżet został uchwalony.                                                                                                                        

Burmistrz : przyjęty budżet to moment, który zawsze cieszy. Jest to ważna chwila w 
każdym samorządzie, wyznacza możliwość działania i bardzo dobrze, tak jak od wielu lat 
uchwalony został w grudniu.  Zdaję sobie sprawę, że to jest plan ma służyć jako pewien 
kierunek działania. Będę liczył na współpracę w jego wykonywaniu. Bardzo dziękuje tym 
wszystkim którzy pracowali przy budżecie, przyczynili się do jego powstania. Dziękuję 
wszystkim tym mieszkańcom, którzy decydują się  mówić o swoich potrzebach, czego 
oczekują. Podjęty budżet Gminy Krobia to budżet obywatelski, stworzony przez nich, albo 
w sposób pośredni wskazując oczekiwania oraz poprzez kontakty z mieszkańcami. Mamy 
wszyscy jedno zadanie zaspokajanie potrzeb wspólnych mieszkańców.  Mam nadzieję, że 
skutecznie uda się nam ten budżet zrealizować.     

n) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku  budżetowego 2017,  
określenia terminów wydatków oraz ustalenia  planu finansowego tych wydatków. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D.Walczak.  
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem: komisja obradowała w dniu 18.12.2017 r.                   
i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Uchwałę Nr XXXIX/353/2016 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 
wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku  budżetowego 2017,  określenia 
terminów wydatków oraz ustalenia  planu finansowego tych wydatków; przyjęto 
jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Burmistrz : odnośnie interpelacji zgłoszonej przez radną R. Szulc, to rzeczywiście lampa 
zasilana jest samodzielnie wg czas wschodu i zachodu słońca, obecnie czas jest 
niekorzystny pod względem nasłonecznienia. Zmiana lokalizacji spowodowana była i 
zobaczmy jak one będą funkcjonować na pewnym czasie. Rozważamy możliwość zmiany 
elementów co pomoże w bardziej efektywnym działaniu tej lampy. Ze względu na znaczną 
cenę tego typu oświetlenia ograniczone jest jej wdrożenie na większą skalę.  Wydaje się 
praktyczne takie rozwiązanie, lecz obecny system jest bardziej skuteczny. Będziemy 
monitorować jak dalej się to dzieje.  
Odpowiadając na interpelację radnego J. Gałęzewskiego odnośnie działania sygnalizacji 
pulsującej. Funkcjonujące lampy na terenie naszej gminy są monitorowane i sygnalizujemy 
problemy zarządcy dróg. Przekażemy przedstawione problemy do WZDW i zarządcy drogi 
powiatowej.  
W pozostałych zgłoszonych sprawach dotyczące dróg powiatowych zwrócimy się do 
zarządcy drogi o podjęcie stosownych działań. 
W zakresie interpelacji radnego M. Dudy odnośnie posypywania dróg to temat jest 
dyskutowany. Powiat podjął decyzję odnośnie pozycji w budżecie na utrzymanie dróg 
powiatowych o zrezygnowaniu  posypywania poza łukami  i skrzyżowaniami. To jest 
świadoma decyzja powiatu podjęta kilka lat temu. Na konwentach i spotkaniach ze Starostą 
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Gostyńskim zawsze temat ten jest podnoszony. Sprawa ta zostanie  zgłoszona do zarządcy 
drogi. 
 

Ad. 10 Wolne głosy i wnioski.  
P. Wajnert : czy przetarg na działania „Przygoda z nauką” został rozstrzygnięty” ? 
Z-ca Burmistrza : rozstrzygniecie będzie na początku przyszłego roku. 
W. Krzyżyński : samorząd Gminy Krobia prowadzony jest fachowo, finanse również lecz 
mieszkańcy nie żyją tylko tym. Interesuje ich stan chodników, nawierzchni dróg i ulic oraz 
brak koszy, na niektórych ulicach. Można by zainstalować  punkty poboru wody w parku 
Jana Pawła II, na ulicy Powstańców Wielkopolskich na odcinku gdzie starsze osoby 
docierają do ośrodka zdrowia.  Uważam, że przy rondzie można by zainstalować zegar 
informujący także o temperaturze.  Wymagają także polepszenia nawierzchnie ulic także w 
Chwałkowie. Przy urzędzie mogłoby działać rzecznik potrzeb obywatelach, który zbierałby 
wszelkie potrzeby.  
Przewodniczący rady : na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy będziemy 
omawiać te tematy, będziemy analizować pod względem zasadności i możliwości. Na 
jednym  ze spotkań także seniorzy zgłosili potrzebę zamontowania dodatkowych ławek. 
Jednak tych rzeczników mamy dużo około 40, bo są to sołtysi, radni i oni przekazują 
wszelkie potrzeby mieszkańców. Dziękujemy za wskazane sugestie.    
W. Krzyżyński : można również wykonać podjazdy dla wózków przy ratuszu i Wyspie 
Kasztelańskiej.  
Burmistrz : kwestie te poruszane są na spotkaniach i dyskutowane odnośnie dodatkowych 
koszy, poprawy funkcjonalności ciągów komunikacyjnych.      
 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 
dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XXXIX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 
   Protokół sporządziła :                                                  
       Aurelia Sikorska   


